



Council of Europe
Communications



T +33(0)388412560

www.coe.int

pressunit@coe.int

Ref. DC 016(2011)

Jagland names Council of Europe Special Envoy to Turkey

Strasbourg, 30.05.2011 - During a press briefing, Secretary General Thorbjørn Jagland today informed journalists that he has appointed Gérard Stoudmann as his Special Envoy to assess the situation of media freedom in Turkey, following an invitation made by the Turkish Prime Minister, Recep Tayyip Erdoğan in April.

"Turkey is a founding member of the Council of Europe and has played an important role in this Organisation for over sixty years. This mission has to be seen in the context of regular co-operation between the Council of Europe and its member states. My Special Envoy will visit Turkey after the general elections have taken place and will have broad contacts with all stakeholders, including civil society. He will report to me and the report will be published by the autumn and will focus on precise recommendations related to implementation of Article 10 of the European Convention on Human Rights which guarantees freedom of expression" said Jagland.

Gérard Stoudmann was, among other posts in multilateral diplomacy, Director of the OSCE's Office for Democratic Institutions and Human Rights (ODIHR) between 1997 and 2003 and UN High Representative for Elections in Ivory Coast in 2006-2007. He is currently a close adviser to the Secretary General.

Thorbjørn Jagland nomme un envoyé spécial du Conseil de l'Europe en Turquie

Strasbourg, 30.05.2011 - Lors d'un point presse, le Secrétaire Général Thorbjørn Jagland a aujourd'hui informé la presse de la nomination de Gérard Stoudmann comme son Envoyé Spécial chargé d'évaluer la situation de la liberté des médias en Turquie, à la suite d'une invitation émise en avril par le Premier Ministre turc, Recep Tayyip Erdoğan.

« La Turquie est un membre fondateur du Conseil de l'Europe et joue un rôle important dans cette Organisation depuis plus de 60 ans. Cette mission s'inscrit dans le cadre de la coopération régulière entre le Conseil de l'Europe et ses Etats membres. Mon Envoyé Spécial se rendra en Turquie après les élections législatives et rencontrera toutes les parties concernées, y compris les représentants de la société civile. Il me rendra compte de ses constatations ; le rapport sera publié cet automne et comprendra notamment des recommandations précises concernant la mise en œuvre de l'article 10 de la Convention européenne des droits de l'homme, qui garantit la liberté d'expression », a déclaré Thorbjørn Jagland.

Gérard Stoudmann a occupé différentes fonctions dans la diplomatie multilatérale ; il a notamment été Directeur du Bureau des institutions démocratiques et des droits de l'homme (BIDDH) de 1997 à 2003 et Haut Représentant des Nations Unies pour les élections en Côte d'Ivoire en 2006 et 2007. Il met ses compétences au service du Secrétaire Général.